

**ချမ်းသာခြင်းအကြောင်းတရား**  
သီလရှိခြင်းသည် အိုသည့်တိုင်အောင် ချမ်းသာ၏။ အခိုင်အမြဲတည်သော သဒ္ဓါတရား ရှိခြင်းသည် ချမ်းသာ၏။ အသိဉာဏ်ပညာကို ရခြင်းသည် ချမ်းသာ၏။ မကောင်းမှုကို မပြုခြင်း သည် ချမ်းသာ၏။  
နာဂဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၃၃၃)

### နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်

- ၁။ လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပ နိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာ အောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့်အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ် လုပ်ငန်းများအား မြှင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်တင်ရေးနှင့် ပြည်သူ့လူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝ မြှင့်တင်ရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရရှိထားသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA)ပါ သဘောတူညီချက်များအတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထား လုပ်ဆောင်သွားမည်။
- ၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီစုံဒီမိုကရေစီစနစ်ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ် ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်။
- ၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများနစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှု ရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ပြီးစီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီစုံ ဒီမိုကရေစီ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့်အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန် လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

## ၂၀၂၄ ခုနှစ် မာရဝိဇယကျောင်းတော် ကထိန်သင်္ကန်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲ အခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၃

ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဒက္ခိဏ သီရိမြို့နယ်ရှိ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး မာရဝိဇယကျောင်းတော် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ကထိန်သင်္ကန်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်း တွင် အဆိုပါ မာရဝိဇယကျောင်းတော်၌ ကျင်းပပြုလုပ် ရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံ တော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့ တက်ရောက်၍ ကထိန် လှူဒါန်းပွဲနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ် လှူဒါန်းသည်။

တက်ရောက် အခမ်းအနားသို့ လယ်ဝေးမြို့ ပေါက်မြိုင် ကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက အဘိဓဇ မဟာရဋ္ဌဂုရု ဘဒ္ဒန္တဇနိန္ဒ အမှူးပြုသည့် ဆရာတော်ကြီးများနှင့် မာရဝိဇယကျောင်းတော်တွင် သီတင်းသုံးတော်မူကြ သည့် ဆရာတော်ကြီးများ ကြွရောက်ချီးမြှင့်တော်မူ ကြပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့နှင့်အတူ နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်းနှင့်ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်၊ ကောင်စီအတွင်းရေးမှူးနှင့်ဇနီး၊ တွဲဖက်အတွင်းရေး မှူးနှင့် ဇနီး၊ ကောင်စီဝင်များနှင့် ဇနီးများ၊ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများနှင့်ဇနီးများ၊ နေပြည်တော် ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်မှူးမှ အဆင့်မြင့် တပ်မတော် အရာရှိကြီးများနှင့်ဇနီးများ၊ နေပြည်တော်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက် ကြသည်။ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ★



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ ကထိန်အလှူခံကျောင်း မာရဝိဇယကျောင်းတော် ကျောင်းထိုင်ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တဇနိန္ဒ ထံ ကထိန်လှူဒါန်းပွဲ

**မင်္ဂလာပါ ...**  
ပဉ္စမအကြိမ် အမျိုးသား အားကစားပွဲတော်  
ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၁၀

**၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ နှစ်လယ်**  
မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၁၈ ရက်မှ ၂၇ ရက်အထိ ကျင်းပမည်  
စာမျက်နှာ » ၁၂

**ရန်ကုန်-မန္တလေး လမ်းပိုင်းအတွင်းရှိ စမ့်-သပြေတောင်း ဘူတာအကြား စမ့်တံတား ပြန်လည်မွမ်းမံပြင်ဆင်မည်**  
စာမျက်နှာ » ၁၅  
**တန်ဆောင်မုန်းလပြည့်နေ့ သာမညဗလအခါတော်နေ့ဝယ်**  
ဆောင်းပါး စာမျက်နှာ » ၁၇



# လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများ၏ အသုံးချမှုမခံရစေရေးနှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံမှုရှိစေရေးတို့အတွက် သတိပြုကြရန်လိုအပ်

လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများအနေဖြင့် ၎င်းတို့ အဓမ္မဝင်ရောက် နေထိုင်နေသည့် မြို့၊ ရွာများ၌ တပ်မတော်၏ တန်ပြန်ထိုးစစ်ဆင်မှုများကို ကာကွယ်ရန် အတွက် ပြည်သူတို့၏ နေအိမ်အဆောက်အအုံများ၊ အရပ်ဘက်အုပ်ချုပ်မှုဆိုင်ရာ အဆောက်အအုံများကို အသုံးပြုခြင်း၊ အပြစ်မဲ့ပြည်သူလူထုကို လူသားတံတိုင်းအဖြစ် အသုံးပြုနိုင်ရေး ယာယီနေရပ်စွန့်ခွာနေရသူများကို ပြန်လည်နေထိုင်ရန် ဆွဲဆောင် စည်းရုံးခြင်း၊ အတင်းအဓမ္မလှူဒါန်းဆောင်ရွက်ခြင်းများကို လုပ်ဆောင်လျက်ရှိကြောင်း၊ တပ်မတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို မဖြစ်မနေကာကွယ် စောင့်ရှောက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး အဆိုပါ လက်နက်ကိုင် အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများ

၏ သတင်းရရှိမှုနှင့် အခြေအနေအရပ်ရပ်အပေါ် မူတည်၍ လိုအပ်သလို တုံ့ပြန် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သဖြင့် ၎င်းတို့ အဓမ္မဝင်ရောက်နေထိုင်လျက်ရှိသည့် မြို့၊ ရွာများရှိ ပြည်သူများအနေဖြင့် ၎င်းတို့၏အသုံးချမှုမခံရစေရေးနှင့် ဘေးကင်းလုံခြုံမှု ရှိစေရေးတို့အတွက် သတိပြုကြရန် လိုအပ်ကြောင်း။

( ၃-၉-၂၀၂၄ ရက်နေ့တွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသည့် ဧည့်ပရိသတ်များ မာရဝိဇယကျောင်းတော် ပဓာနနာယက အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တနေမိန္ဒထံမှ ငါးပါးသီလခံယူဆောင်တည်ကြစဉ် )



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသည့် ဧည့်ပရိသတ်များ မာရဝိဇယကျောင်းတော် ပဓာနနာယက အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တနေမိန္ဒထံမှ ငါးပါးသီလခံယူဆောင်တည်ကြစဉ်။

★ ရှေ့ဖုံးမှ ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က မာရဝိဇယကျောင်းဆောင်တော်အတွင်းရှိ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်အား မြသပိတ်ဆွမ်းတော်၊ သစ်သီး၊ ပန်းမန်နှင့် သောက်တော်ရေချမ်းများ ကပ်လှူပူဇော်သည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံ

တော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အခမ်းအနားတက်ရောက်လာသည့် ဧည့်ပရိသတ်များသည် ကထိန်ခံ မာရဝိဇယကျောင်းတော်ကြီးသို့ လှူဒါန်းရန် ခင်းကျင်းပြင်ဆင်ထားသည့် ကထိန်လျာသင်္ကန်း၊ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများနှင့် ပဒေသာပင်များအား လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။ ယင်းနောက် အခမ်းအနားကို “နမောတဿ” သုံးကြိမ်ရွတ်ဆိုစာမျက်နှာ ၄ သို့ ★

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ ပေါက်မြိုင်ကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယက အဘိဓဇ မဟာရဋ္ဌဂုရု ဘဒ္ဒန္တနေမိန္ဒထံ ကထိန်သင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ကထိန်အလှူခံကျောင်း မာရဝိဇယကျောင်းတော်ကြီးသို့ လှူဒါန်းရန် ခင်းကျင်းပြင်ဆင်ထားသည့် ကထိန်လျာသင်္ကန်း၊ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများနှင့် ပဒေသာပင်များကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ် လယ်ဝေးမြို့အင်းသာအရှေ့ကျောင်းတိုက် ဆရာတော်အဘိဓဇ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက ဘဒ္ဒန္တပဏ္ဍိတထံ ကထိန်သင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။





နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ ပေါက်မြိုင်ဆရာတော်ကြီး ဘဒ္ဒန္တဇနိန္ဒာ အမှူးပြုသည့် ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား နေ့ဆွမ်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး စိုးဝင်းနှင့် ဇနီး ဒေါ်သန်းသန်းနွယ် ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား နေ့ဆွမ်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအတွင်းရေးမှူး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး အောင်လင်းခွေးနှင့် ဇနီး ဆရာတော်ထံ ကထိန်သင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦးနှင့် ဇနီး ဆရာတော်ထံ ကထိန်သင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မောင်မောင်အေး ဆရာတော်ထံ ကထိန်သင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ညိုစော ဆရာတော်ထံ ကထိန်သင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင်ဦးလွင် ဆရာတော်ထံ ကထိန်သင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးညွှန်ထွန်း ဆရာတော်ထံ ကထိန်သင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းစဉ်။

★ စာမျက်နှာ ၃ မှ ဘုရားကန်တော့ ဖွင့်လှစ်ပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသည့် ဧည့်ပရိသတ်အပေါင်းတို့သည် မာရဝိဇယကျောင်းတော် ပဓာနနာယက အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တနေမိန္ဒထံမှ ငါးပါးသီလံယူဆောင်တည်၍ သံဃာတော်အရှင်သူမြတ်များ ရွတ်ပွားသရဇ္ဈာယ်တော်မူသော မေတ္တသုတ် ပရိတ်တရားတော်များကို

နာယူကြသည်။ ဆက်ကပ်လှူဒါန်း ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့သည် ပေါက်မြိုင် ဆရာတော်ကြီးထံ ကထိန်သင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများကိုလည်းကောင်း၊ ကထိန်အလှူခံကျောင်းမာရဝိဇယကျောင်းတော် ကျောင်းထိုင်ဆရာတော် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တနေမိန္ဒထံ ကထိန်လှူသင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများကို လည်းကောင်း

ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့က လယ်ဝေးမြို့ အင်းသာအရှေ့ကျောင်းတိုက် ဆရာတော် အဘိဓဇ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက ဘဒ္ဒန္တပဏ္ဍိတထံ ကထိန်သင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းသည်။ ယင်းနောက် ကောင်စီအတွင်းရေးမှူးနှင့်ဇနီး၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူးနှင့်ဇနီး၊ ကောင်စီဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများက ဆရာ

တော်၊ သံဃာတော်များထံ ကထိန်သင်္ကန်းနှင့် လှူဖွယ်ပစ္စည်းများကို အသီးသီး ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။ ဆက်လက်ပြီး နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသည့် ဧည့်ပရိသတ် အပေါင်းတို့သည် ပျဉ်းမနားမြို့ ပါဠိတက္ကသိုလ် မင်္ဂလာဇေယျံ ပရိယတ္တိစာသင်တိုက် ပဓာနနာယက အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ အဂ္ဂမဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက

ဓဇ ဘဒ္ဒန္တဝိမလဗုဒ္ဓိ ဆရာတော်ကြီးထံမှ အနုမောဒနာတရား နာကြားသည်။ ထို့နောက် မာရဝိဇယကျောင်းထိုင်ဆရာတော်ကြီးထံမှ ရေစက်သွန်းတရားနာယူ၍ လှူဒါန်းမှုအစုအတွက် ရေစက်သွန်းလောင်းအမှုပေးဝေကြသည်။ ယင်းနောက် အခမ်းအနားကို “ဗုဒ္ဓသာသနံ စိရံတိဋ္ဌတု” သုံးကြိမ်ရွတ်ဆိုဆုတောင်း၍ အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက်ပြီး အခမ်းအနားအောင်မြင်ခြင်း အထိမ်းအမှတ်

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့က ရတနာရွှေမိုး၊ ငွေမိုးများရွာသွန်းပြီးကြသည်။ အခမ်းအနားအပြီးတွင် ပေါက်မြိုင်ဆရာတော်ကြီး အမှူးပြုသည့် ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်ဇနီး၊ ဧည့်ပရိသတ်များက နေ့ဆွမ်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများ မြိုင်မြိုင်ဆိုင်ဆိုင်လတန်ဆောင်တိုင် တေးသီချင်းဖြင့် ကပြဖျော်ဖြေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။

# မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တန်ဆောင်တိုင်မီးထွန်းပွဲတော် မီးပုံးပျံလွှတ်တင်ပူဇော်ခြင်း ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၃  
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်  
တော် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်ရှိ  
မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်  
ကြီး တန်ဆောင်တိုင်မီးထွန်း  
ပွဲတော် မီးပုံးပျံလွှတ်တင်ပူဇော်  
ခြင်း ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့  
ညနေပိုင်းတွင် မာရဝိဇယဗုဒ္ဓ  
ဥယျာဉ်တော်အတွင်းရှိ ရေပန်း  
ရင်ပြင်တော်၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်  
စွာ ကျင်းပသည်။

ဝင်များနှင့်ဇနီးများ၊ ပြည်ထောင်စု  
ဝန်ကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊  
နေပြည်တော်ကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ၊  
ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်မှူး  
အဆင့်မြင့် တပ်မတော်အရာရှိ  
ကြီးများနှင့် ဇနီးများ၊  
နေပြည်တော် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်  
တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ  
တက်ရောက်ကြပြီး ဘုရားဖူးလာ  
ရဟန်းရှင်လူ ပြည်သူများ  
ကလည်း စည်ကားများပြားစွာ  
လာရောက်ကြည့်ရှုကြသည်။

စည်ကားများပြားစွာ  
လာရောက်ကြည့်ရှု  
အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံ  
အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ  
နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်  
မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး  
ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ နိုင်ငံတော်စီမံ  
အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဒုတိယ  
ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ် ဒုတိယ  
ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်းနှင့် ဇနီး  
ဒေါ်သန်းသန်းနွယ်၊ ကောင်စီ  
အတွင်းရေးမှူးနှင့်ဇနီး၊ တွဲဖက်  
အတွင်းရေးမှူးနှင့်ဇနီး၊ ကောင်စီ

ဦးစွာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး  
ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီး  
ချုပ်နှင့်ဇနီးတို့သည် အခမ်းအနား  
ကျင်းပမည့်နေရာသို့ ရောက်ရှိကြ  
ရာ တိုင်းရင်းသား၊ တိုင်းရင်းသူ  
များက မီးကြာခွက်များကို ဆောင်  
၍လည်းကောင်း၊ တိုင်းရင်းသား  
ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များက  
ဦးရွှေရိုး ဒေါ်မိုးအကာ၊ တိုင်းရင်း  
သားရိုးရာအကအလှများ၊ အိုးစည်  
ဒိုးပတ်များ တီးမှုတ်၍ ကြိုဆိုကြ  
သည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ မာရဝိဇယဗုဒ္ဓ ရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး တန်ဆောင်တိုင်မီးထွန်းပွဲတော် မီးပုံးပျံလွှတ်တင်ပူဇော်ခြင်း ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးစဉ်။



ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံ  
အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ  
နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး  
တို့က မာရဝိဇယဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်  
မြတ်ကြီး တန်ဆောင်တိုင်မီးထွန်း  
ပွဲတော် မီးပုံးပျံလွှတ်တင်ပူဇော်  
ခြင်း ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို  
ဖဲကြိုးဖြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးကြ  
သည်။  
ထိုသို့ ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ်သည်  
နှင့်တစ်ပြိုင်နက် မီးပုံးပျံငယ်  
အလုံး ၅၀၀ ကို လွှတ်တင်ခြင်း၊  
မီးရှူးမီးပန်းများ ပစ်ဖောက်ခြင်း  
နှင့် မြိုင်မြိုင်ဆိုင်ဆိုင်  
လတန်ဆောင်တိုင် တေးသီချင်း  
ဖြင့် ကပြဖျော်ဖြေခြင်းများကို  
ဆောင်ရွက်ကြရာ နိုင်ငံတော်  
စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ  
နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး၊  
အခမ်းအနား တက်ရောက်  
လာကြသူများက ကြည့်ရှုအားပေး  
ကြသည်။  
ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံ  
အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ  
နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီး၊  
အခမ်းအနား တက်ရောက်လာ  
ကြသူများသည် စိန်နားပန်  
မီးပုံးပျံများနှင့် ညမီးကျည်  
(ညမီးကြီး) မီးပုံးပျံများ လွှတ်တင်  
ပူဇော် ယဉ်ပြိုင်နေမှုများကို  
ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။  
စာမျက်နှာ ၆ သို့ \*

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်  
ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှတို့အား  
တိုင်းရင်းသား၊ တိုင်းရင်းသူများက မီးကြာခွက်များ ကိုင်ဆောင်၍  
ကြိုဆိုကြစဉ်။



ကြည့်ရှုအားပေး

မီးပုံးပျံငယ် အလုံး ၅၀၀ ကို လွှတ်တင်ခြင်း၊ မီးရှူးမီးပန်းများ ပစ်ဖောက်ခြင်းနှင့် ဖြိုင်ဖြိုင် ဆိုင်ဆိုင် လတန်ဆောင်တိုင် တေးသီချင်းဖြင့် ကပြဖျော်ဖြေ ခြင်းများကို ဆောင်ရွက်ကြရာ အခမ်းအနားတက်ရောက်လာ ကြသူများက ကြည့်ရှုအားပေး စဉ်။

\* စာမျက်နှာ ၅ မှ မီးပုံးပျံများ လွှတ်တင်ရန် ပြင်ဆင်မှုများ ဆောင်ရွက်နေချိန် တွင် တိုင်းရင်းသား ယဉ်ကျေးမှု အဖွဲ့များက တိုင်းရင်းသားရိုးရာ အကအလှများဖြင့် ယိမ်းအက အလှများ၊ တေးသီချင်းများဖြင့် သီဆိုကပြ ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ခဲ့ကြ သည်။

မီးပုံးပျံငယ်များကို လွှတ်တင်ပူဇော် ထိုနောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံ တော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးအဖွဲ့ဝင် များသည်အခမ်းအနားတက်ရောက် လာကြသူများနှင့်အတူ မီးပုံးပျံ ငယ်များကို လွှတ်တင်ပူဇော်ကြ သည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံ တော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့သည် မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ် ကြီးအား ဖူးမြော်ကြည့်ပြီး ပန်း၊ ရေချမ်းနှင့် ဆီမီးများကပ်လှူ ပူဇော်ကာ ရင်ပြင်တော်ပေါ်၌ လှည့်လည်ဖူးမြော် ကြည့်ညိ၍

မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ် ကြီး တန်ဆောင်တိုင်မီးထွန်းပွဲ တော် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက် လာကြသူများနှင့် အတူ ဆီမီးများကို အတူတကွ ထွန်းညှိပူဇော်ကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံ တော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဇနီးတို့သည် မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ် ကြီး တန်ဆောင်တိုင်မီးထွန်းပွဲ တော်သို့ လာရောက်ကြသူများနှင့် ဘုရားဖူးလာ ရဟန်းရှင်လူပြည်သူ များအား ခင်မင်ရင်းနှီးစွာ နှုတ်ဆက် ကြသည်။

စာမျက်နှာ ၇ သို့ \*

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများ စိန်နားပန်းမီးပုံးပျံ လွှတ်တင်ပူဇော်ယှဉ်ဖြင့် နေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးကြစဉ်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ အခမ်းအနားတက်ရောက်လာကြသူများ စိန်နားပန်းမီးပုံးပျံ လွှတ်တင်ပူဇော်ယှဉ်ဖြင့် နေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးကြစဉ်။



စိန်နားပန်မီးပုံးပျံကြီးများ လွှတ်တင်ပူဇော်ယှဉ်ပြိုင်နေမှုကို ဘုရားဖူးလာ ရဟန်း ရှင်လူပြည်သူများ ကြည့်ရှုအားပေးကြစဉ်။

\* စာမျက်နှာ ၆ မှ

ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် ဒက္ခိဏသီရိမြို့နယ်ရှိ မာရဝိဇယ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်မြတ်ကြီး ဗုဒ္ဓဉာဏ်တော်အတွင်း၌ တန်ဆောင်တိုင်ပွဲတော် အခါ သမယအဖြစ် တန်ဆောင်တိုင် မီးထွန်းပွဲတော်ကို နိုဝင်ဘာ ၁၃ ရက်မှ ၁၅ ရက်အထိ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အစဉ်အလာများနှင့်အညီ ခမ်းနားထည်ဝါစွာဖြင့် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး အသံမစဲ မဟာပဋ္ဌာန်းရွတ်ဖတ်ပူဇော်ခြင်း၊ ဝတ်အသင်းအဖွဲ့များက ဝတ်ရွတ်စဉ်များဖြင့် ပူဇော်ခြင်း၊ မီးရှူးမီးပန်းများ ပစ်လွှတ်ပူဇော်ခြင်း၊ အလှည့်မီးကြီးနှင့်စိန်နားပန်မီးပုံးပျံကြီးများ လွှတ်တင်ပူဇော်ခြင်း၊ ဒုတိယအကြိမ် မသိုးရွှေကြာသင်္ကန်းရက်လုပ် ကပ်လှူပူဇော်ခြင်းများကို ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည့် အပြင် ဗုဒ္ဓဉာဏ်တော်အတွင်း LED မီးများဖြင့် အလှ

ဆင်ပူဇော်ထားရှိခြင်း၊ အသေးစား၊ အငယ်စားနှင့် အလတ်စားစီးပွားရေး (MSME) လုပ်ငန်းများ၏ ဒေသထွက်ကုန်၊ စားသောက်ကုန်၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်း အရောင်းဆိုင်ခန်းများ၊ ဒေသထွက် မြန်မာ့ရိုးရာမုန့်ဆိုင်ခန်းများ ခင်းကျင်းပြသရောင်းချမှုနှင့်အတူ အနုပညာဦးစီးဌာနက ဇာတ်တော်ကြီးဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဇာတ်မင်းသားဖိုးချစ်အဖွဲ့က ဇာတ်သဘင်ဖျော်ဖြေမှုတို့ကို လည်းကောင်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သဖြင့် အများပြည်သူများ အနေဖြင့် လာရောက်ဖူးမြော် ကြည့်ညှိကြည့်ရှုနိုင်ကြောင်း သိရသည်။

စိန်နားပန် မီးပုံးပျံကြီးများ လွှတ်တင်ပူဇော်ယှဉ်ပြိုင်နေမှုကို ဘုရားဖူးလာရဟန်း၊ ရှင်လူပြည်သူများ ကြည့်ရှုအားပေးကြစဉ်။



တိုင်းရင်းသားရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များက ဦးရွှေရိုး ဒေါ်မိုးအက၊ တိုင်းရင်းသားရိုးရာအကအလှများ၊ အိုးစည်ဒိုးပတ်များဖြင့် တီးမှုတ်ဖျော်ဖြေကြစဉ်။









### ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ ဘူရားတီးရားပြည်နယ်အကြီးအကဲနှင့်အဖွဲ့ ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီးအား ဖူးမြော်၍ ရန်ကုန်မြို့အတွင်း ကြည့်ရှုလေ့လာ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၃  
ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ ဘူရား  
တီးရားပြည်နယ်အကြီးအကဲ Mr.  
Alexey Sambuevich Tsydenov  
ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်  
အဖွဲ့သည် ယနေ့တွင် ရွှေတိဂုံစေတီ  
တော်မြတ်ကြီးအား ဖူးမြော်၍  
ရန်ကုန်မြို့အတွင်း လှည့်လည်  
ကြည့်ရှုလေ့လာသည်။



ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်  
နံနက်ပိုင်းတွင် ရုရှား  
ဖက်ဒရေးရှင်းနိုင်ငံ ဘူရားတီးရား  
ပြည်နယ်အကြီးအကဲနှင့်အဖွဲ့သည်  
ရွှေတိဂုံစေတီတော်မြတ်ကြီးသို့  
ရောက်ရှိရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး  
ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်းနှင့် ဝန်ကြီး  
များ၊ ဘူရားဂေါပကအဖွဲ့မှ တာဝန်  
ရှိသူများက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြ  
သည်။

နေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။  
ယင်းနောက် ဗိုလ်ချုပ်ဈေး  
သို့ရောက်ရှိပြီး ဈေးအတွင်း  
ခင်းကျင်းပြသ ရောင်းချလျက်  
ရှိသည့် လက်ဝတ်ရတနာများ၊  
ကျောက်စိမ်းပန်းပုနှင့် လည်ဆွဲ  
ပစ္စည်းများ၊ ရိုးရာအဝတ်အထည်  
များ၊ ရွှေခြည်ငွေခြည်ထိုးလက်ရာ  
ပစ္စည်းများ၊ ယွန်းထည်ပစ္စည်း  
များ၊ မြန်မာ့ရိုးရာလက်မှုပစ္စည်း  
များ၊ ပန်းချီ၊ ပန်းပုပစ္စည်းများကို  
လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။

တက္ကသိုလ်သို့ရောက်ရှိပြီး နိုင်ငံ  
တော်ဩဝါဒါစရိယ ရွှေကျင်  
သာသနာပိုင် သီတဂူကမ္ဘာ့ဗုဒ္ဓ  
တက္ကသိုလ်များ၏ အဓိပတိ အဘိ  
ဓမ္မဟာရဋ္ဌဂုရု အဘိဓမ္မေဂ္ဂ  
မဟာသဒ္ဓမ္မဇောတိက အဂ္ဂမဟာ  
ပဏ္ဍိတ သီတဂူဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တ  
ဉာဏိဿရအား ဖူးမြော်ကြည့်ညို  
၍ လှူဖွယ်ပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်  
လှူဒါန်းကာ သီတဂူကမ္ဘာ့ဗုဒ္ဓ  
တက္ကသိုလ်ရှိ Seminar Hall နှင့်  
မျက်စိခွဲစိတ်ခန်းတို့ကို ကြည့်ရှု  
လေ့လာကြသည်။

ခရီးဖြင့် ရောက်ရှိကြရာ ဧရာဝတီ  
တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်  
ဦးတင်မောင်ဝင်းနှင့် ဝန်ကြီးများ၊  
ဌာနဆိုင်ရာများက ပုသိမ်လေဆိပ်  
၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။

ထို့နောက် ဧည့်သည်တော်အဖွဲ့  
သည် ပုသိမ်မြို့မှ ချောင်းသာ  
ကမ်းခြေသို့ရောက်ရှိပြီး ချောင်းသာ  
ကမ်းခြေ၌ ရုရှားဖက်ဒရေးရှင်း  
နိုင်ငံ ဘူရားတီးရားပြည်နယ်  
အကြီးအကဲနှင့် ရုရှား-မြန်မာ  
နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရေး အထိမ်း  
အမှတ်မီးပုံးပျံများ လွှတ်တင်ခဲ့  
ကြကာ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး  
ဝန်ကြီးချုပ်က AZURA HOTEL ၌  
ညစာစားပွဲဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံ  
ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

### လေအေးပေးစက် တပ်ဆင် / ပြုပြင်ခြင်းသင်တန်းနှင့် ဂဟေဆက်သင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်



နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၃  
အလုပ်သမား ဝန်ကြီးဌာန  
ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန်သည်  
ယနေ့မှန်းလွှဲပိုင်းတွင် ကျွမ်းကျင်မှု  
လေ့ကျင့်ရေး သင်တန်းကျောင်း  
(ရန်ကင်း)သို့ရောက်ရှိပြီး လေအေး  
ပေးစက် တပ်ဆင် / ပြုပြင်ခြင်း  
သင်တန်း(၃/၂၀၂၄)နှင့် ဂဟေဆက်  
သင်တန်း(၄/၂၀၂၄) သင်တန်း  
များ ဖွင့်လှစ်ပို့ချနေမှုကို ကြည့်ရှု

အားပေးသည်။  
ကြည့်ရှုစဉ် ဒုတိယဝန်ကြီးက  
အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာန အနေ  
ဖြင့် မြန်မာလုပ်သားများ လုပ်ငန်း  
ခွင်စွမ်းဆောင်ရည်တိုးတက်မြှင့်မား  
စေရေးနှင့် ကျွမ်းကျင်မှုဖွံ့ဖြိုး  
တိုးတက်ရေးအတွက် ကျွမ်းကျင်မှု  
လေ့ကျင့်ရေး သင်တန်းကျောင်း  
ခုနစ်ကျောင်းကို တည်ထောင်  
ဖွင့်လှစ်ပြီး လုပ်သားဈေးကွက်

လိုအပ်ချက်နှင့် ကိုက်ညီသော  
အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းဆိုင်ရာ  
ကျွမ်းကျင်မှုသင်တန်းများ ပို့ချပေး  
လျက်ရှိကြောင်း၊ နိုင်ငံအတွက်  
ကျွမ်းကျင်လုပ်သား လိုအပ်ချက်  
ကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ရန်၊ လူငယ်  
လူရွယ်များအတွက် သင့်တော်  
ကောင်းမွန်သော အလုပ်အကိုင်  
များရရှိကြစေရန် ရည်ရွယ်၍  
သင်တန်းဖွင့်လှစ်ခြင်း ဖြစ်သော

ကြောင့် သင်တန်းသားလူငယ်  
များအနေဖြင့် သင်ကြားပို့ချသည့်  
စာတွေ့/လက်တွေ့ အသိပညာ  
ဗဟုသုတများနှင့် လက်တွေ့  
ကျွမ်းကျင်မှုများကို စနစ်တကျ  
မှတ်သားလိုက်နာဆောင်ရွက်ရန်  
လိုကြောင်း၊ သို့မှသာ မိမိဘဝ  
အတွက် အာမခံချက်ပေးနိုင်မည့်  
အလုပ်အကိုင်ကောင်းများ ရရှိနိုင်  
မည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။  
၂၀၂၄-၂၀၂၅ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်း  
လျှပ်စစ်သွယ်တန်းတပ်ဆင်ခြင်း၊  
လေအေးပေးစက် သွယ်တန်း  
တပ်ဆင်ခြင်း၊ ဂဟေဆက်ခြင်း၊  
မော်တော်ယာဉ် စက်ပြင်ခြင်း၊  
ကြွေပြားကပ်ခြင်း၊ စားသောက်  
ဆိုင်ဝန်ဆောင်မှု၊ သံချည်သံကွေး၊  
ဂဟေဆက်(မွမ်းမံ) သင်တန်း  
စသည့် သင်တန်းရစ်မျိုးကို ၂၂  
ကြိမ် ဖွင့်လှစ်၍ သင်တန်းသား  
၅၀၀ ကျော် ဖွင့်လှစ်ရန်လျာထား  
ပြီး ယနေ့အထိ သင်တန်းရစ်မျိုး  
ကို သင်တန်း ၁၁ ကြိမ်ဖြင့်  
သင်တန်းသား ၂၇၀ မွေးထုတ်ပေး  
နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်

### ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ နှစ်လယ်မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာ ပြပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၁၈ ရက်မှ ၂၇ ရက်အထိ ကျင်းပမည်

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ  
သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီးဌာန  
မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲဗဟိုကော်မတီ  
သတင်းကြေညာချက်  
၁၃၈၆ ခုနှစ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း (၁၄)ရက်  
၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာလ (၁၄)ရက်  
၁။ သယံဇာတနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဝန်ကြီး  
ဌာန၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲဗဟိုကော်မတီ  
သည် ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ နှစ်လယ်မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲကို  
နိုဝင်ဘာလ ၁၈ ရက်မှ ၂၇ ရက်အထိ နေပြည်တော်၊ မဏိရတနာ  
ကျောက်စိမ်းခန်းမတွင် ကျင်းပပြုလုပ်မည်ဖြစ်ပြီး ရတနာပြပွဲတွင်  
မြန်မာနိုင်ငံမှထွက်ရှိသော ပုလဲ၊ ကျောက်မျက်နှင့် ကျောက်စိမ်းအတွဲ  
များကို တင်ပြရောင်းချသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။  
၂။ ရတနာပြပွဲသို့ မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာဥပဒေနှင့်အညီ  
ခွင့်ပြုမိန့်ရရှိခဲ့သည့် နိုင်ငံသား ကျောက်မျက်ရတနာလုပ်ငန်းရှင်များ၊  
လိုင်စင်ရယူ၍ ကျောက်မျက်ရတနာ ရောင်းဝယ်ခြင်းလုပ်ငန်းများ  
ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် နိုင်ငံသား ကျောက်မျက်ရတနာလုပ်ငန်းရှင်  
များကို သတ်မှတ်ချက်များနှင့်အညီ တက်ရောက်ဝယ်ယူခွင့်ပြုမည်  
ဖြစ်ပါသည်။  
၃။ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ နှစ်လယ်မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲတက်ရောက်  
ဝယ်ယူခွင့်ကိစ္စများနှင့်ပတ်သက်၍ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက မြန်မာ  
ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲဗဟိုကော်မတီ၊ မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာ  
ရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်းရုံးချုပ်(နေပြည်တော်)၊ မြန်မာ့ပုလဲထုတ်လုပ်  
ရေးနှင့် ရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်းရုံးချုပ်(နေပြည်တော်)တို့တွင်  
ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။  
မြန်မာ့ကျောက်မျက်ရတနာပြပွဲဗဟိုကော်မတီ

### သမဝါယမကောလိပ် (မန္တလေး၊ ဖောင်ကြီး) တို့တွင် ကျောင်းအပ်လက်ခံမည်ရန်နှင့် ကျောင်းစတင်ဖွင့်လှစ်မည်ရန် ထုတ်ပြန်ကြေညာ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၃  
သမဝါယမနှင့်ကျေးလက်ဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန သမဝါယမဦးစီး  
ဌာနကြီးကြပ်မှုအောက်ရှိ သမဝါယမကောလိပ် (မန္တလေး၊ ဖောင်ကြီး)  
တို့တွင် ၂၀၂၄-၂၀၂၅ ပညာသင်နှစ် ပထမနှစ် (၂၀၂၄ ခုနှစ်အောင်)  
(ပထမနှစ်ဝက်)သင်တန်းနှင့် ဒုတိယနှစ် (ပထမနှစ်ဝက်)သင်တန်း  
များကို နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်(ကြာသပတေးနေ့)မှစ၍ ကျောင်းအပ်  
လက်ခံပြီး နိုဝင်ဘာ ၂၁ ရက် (ကြာသပတေးနေ့)တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်  
သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်

### လျှပ်စစ်သုံးမော်တော်ယာဉ်များ တင်သွင်းရောက်ရှိ

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၃  
အမျိုးသားအဆင့် လျှပ်စစ်သုံးယာဉ်နှင့် ဆက်စပ်လုပ်ငန်းများ  
ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးဆောင်ကော်မတီ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် Great Motor  
Myanmar Co., Ltd. က တင်သွင်းလာသော တရုတ်နိုင်ငံထုတ် JMC  
JMEV EV3 အမျိုးအစား လျှပ်စစ်သုံးမော်တော်ယာဉ်များနှင့် Aung  
Kan Bo Motorcycle Industrial Co., Ltd. က တင်သွင်းလာသော  
တရုတ်နိုင်ငံထုတ် KENBO အမျိုးအစား လျှပ်စစ်သုံး နှစ်ဘီး မော်တော်  
ဆိုင်ကယ်များသည် ရန်ကုန်ဆိပ်ကမ်းသို့ ရောက်ရှိလာသဖြင့် ယနေ့တွင်  
လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ထုတ်ယူခွင့်ပြုခဲ့ကြောင်း သိရသည်။  
သတင်းစဉ်



# အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ ရွေးကောက်ခံသမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရမ်က အီရန်နိုင်ငံအား စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုများ ပြန်လည်ချမှတ်နိုင်မည့်အရေး စိုးရိမ်မှုများ မြင့်တက်

ဝါရှင်တန် နိုဝင်ဘာ ၁၃

အမေရိကန် ရွေးကောက်ခံသမ္မတ ဒေါ်နယ်ထရမ်သည် ရာထူးတာဝန်များ စတင်ထမ်းဆောင်သည့် အချိန်တွင် အီရန်နိုင်ငံအား စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုများ ပြန်လည်ချမှတ်နိုင်သည့်အပေါ် အီရန်စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်များအကြား စိုးရိမ်မှုများ မြင့်တက်လျက် ရှိသည်။

အီရန်နိုင်ငံမြို့တော် တီဟီရန်၌ လက်ရှိကျင်းပနေသည့် ကုန်စည်ပြပွဲသည် ရုရှားနိုင်ငံနှင့် စီးပွားရေးအရ ဆက်ဆံမှုများ ပိုမိုအားကောင်းလာစေရန် ရည်ရွယ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါကုန်စည်ပြပွဲသို့ အီရန်ကုမ္ပဏီ ၇၀ ခန့်နှင့် ရုရှားကုမ္ပဏီ ၄၀ ခန့် ပါဝင်ဆင်နွှဲလျက်ရှိသည်။ ထရမ်သည် ၎င်း၏ပထမသမ္မတသက်တမ်း အတွင်း အီရန်နိုင်ငံအပေါ် တင်းမာသောသဘောထားကို ခံယူထားသောကြောင့် အီရန်ကုမ္ပဏီများ၏

ကိုယ်စားလှယ်များက စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုများ ပြန်လည်ချမှတ်လာမည်ကို စိုးရိမ်ကြောင်း ထုတ်ဖော် ပြောဆိုကြသည်။

ရုရှားနှင့် ၎င်းတို့၏ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းကို ချဲ့ထွင် လိုကြောင်း အီရန်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များက ထုတ်ဖော်ပြောကြားသည်။

အီရန်ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ ပစ္စည်းထုတ်လုပ် ရေးကုမ္ပဏီက ၎င်း၏ထုတ်ကုန်များကို ပြည်ပ နိုင်ငံများသို့ တင်ပို့ခြင်းနှင့်ပတ်သက်ပြီး ပြင်းထန် သောဆုတ်ယုတ်မှုများ ရှိနိုင်ကြောင်း ပြောကြား သည်။

အီရန်နှင့် ရုရှားအစိုးရတို့သည် အဆိုပါပြဿနာ များကို ဖြေရှင်းရာတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည်ဟု မျှော်လင့်ကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားသည်။

ထရမ်၏ပထမသမ္မတသက်တမ်းအတွင်း အီရန် နှင့် နျူးကလီးယားသဘောတူညီချက်မှ တစ်ဖက်သတ်



နတ်ထွက်ခဲ့ပြီး စီးပွားရေးပိတ်ဆို့မှုများကို ပြန်လည် ချမှတ်ခဲ့သည်။ နှင့် စီးပွားရေးဆက်ဆံမှု ပိုမိုအားကောင်းလာခဲ့သည်။ ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချ်ကော့ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်



## ဂျာမနီနိုင်ငံ၏ ပါလီမန်ရွေးကောက်ပွဲကို လာမည့်နှစ် ဖေဖော်ဝါရီလအစောပိုင်းတွင် ကျင်းပမည်

ဘာလင် နိုဝင်ဘာ ၁၃

ဂျာမနီနိုင်ငံ၌ အာဏာရညွှန်ပေါင်းအဖွဲ့ပြုကျွဲပြီး အမေရိကန်နိုင်ငံ သမ္မတ ရွေးကောက်ပွဲတွင် ဒေါ်နယ်ထရမ်အနိုင်ရပြီးနောက် ဂျာမနီအာဏာရပါတီများနှင့် အတိုက်အခံပါတီများသည် ပါလီမန်ရွေးကောက်ပွဲကို လာမည့်နှစ်ဖေဖော်ဝါရီလ အစောပိုင်းတွင် ကျင်းပရန် သဘောတူညီခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ပါတီခေါင်းဆောင်များသည် နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်တွင် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ပြီး ၂၀၂၅ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၂၃ ရက်တွင် ပါလီမန်ရွေးကောက်ပွဲကို ကျင်းပရန် သဘော တူညီခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဘတ်ဂျက်မူကြမ်းကြောင့် ပြီးခဲ့သည့်ရက်သတ္တပတ်အတွင်း သုံးပါတီညွှန်ပေါင်းအဖွဲ့ ပြုလဲသွားပြီးနောက် မတ်လမကုန်မီ ပါလီမန်ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပရန် ဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဂျာမနီဝန်ကြီးချုပ် အိုလက်ဖ် စချေဇိက ကနဦးပြောကြားသည်။

သို့သော် အမေရိကန်ရွေးကောက်ပွဲတွင် ထရမ်အနိုင်ရရှိမှုနှင့် ဂျာမနီစီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှေးကွေးခြင်းကြောင့် ပါလီမန်ရွေးကောက်ပွဲကို အမြန်ဆုံးကျင်းပရန် ဥပဒေပြုအမတ်များနှင့် စီးပွားရေးခေါင်းဆောင်များက တောင်းဆိုခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

၂၀၂၁ ခုနှစ်တွင် စတင်ခဲ့သည့် ဂျာမနီဝန်ကြီးချုပ် အိုလက်ဖ် စချေဇိ၏ ညွှန်ပေါင်း အစိုးရသည် စီးပွားရေးနှင့် ဘဏ္ဍာရေးမူဝါဒများနှင့်ပတ်သက်၍ ပြည်တွင်းပဋိပက္ခ များကြားတွင် ထောက်ခံမှုကျဆင်းလာခဲ့သည်။

သဘောထားစစ်တမ်းများတွင် အကြီးဆုံးအတိုက်အခံဖြစ်သည့် ခရစ်ယာန် ဒီမိုကရက်တစ်သမဂ္ဂနှင့် ခရစ်ယာန်လူမှုရေးသမဂ္ဂ၏ ဗဟိုလက်ယာမဟာမိတ်အဖွဲ့တို့က ဦးဆောင်နေကြောင်း သဘောထားစစ်တမ်းများက ဖော်ပြသည်။

ဂျာမနီ၏ ပါလီမန်ရွေးကောက်ပွဲတွင် မဟာမိတ်အဖွဲ့ကို ဗဟိုပြုသော အစိုးရသစ် တစ်ရပ် ထွက်ပေါ်လာမည်လားဆိုသည်ကို ဆက်လက်စောင့်ကြည့်ရမည်ဖြစ်သည်။

ကိုးကား - အင်န်အိတ်ချ်ကော့ဘာသာပြန် - အောင်ကျော်ကျော်

## အာရပ်စော်ဘွားများပြည်ထောင်စု၌ ပထမဆုံးကားပျံလေဆိပ် တည်ဆောက်မည်

ဒူဘိုင်း နိုဝင်ဘာ ၁၃

အာရပ်စော်ဘွားများ ပြည်ထောင်စု ဒူဘိုင်းမြို့၏ ပထမဆုံးကားပျံလေဆိပ်ကို ဒူဘိုင်းအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ် အနီးတွင် တည်ဆောက်မည်ဟု တာဝန် ရှိသူများက နိုဝင်ဘာ ၁၂ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

၂၀၂၆ ခုနှစ်တွင် ပြီးစီးမည့် အဆိုပါ ကားပျံလေဆိပ် တည်ဆောက်ရေး စီမံကိန်းသည် ဒူဘိုင်းမြို့၏ သယ်ယူ ပို့ဆောင်ရေးစနစ်ကို လွယ်ကူချောမွေ့စေ မည်ဖြစ်ပြီး လူနေထူထပ်သည့် နေရာ များကို ရှောင်ရှား၍ နိုင်ငံသားများ အလွယ်တကူ သွားလာနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

ယင်းကားပျံလေဆိပ်သည် အရှည် စတုရန်းမီတာ ၃၀၀၀ ရှိပြီး တစ်နှစ်လျှင် ကားပျံဆင်းသက်မှု အကြိမ် ၄၂၀၀၀ ဆောင်ရွက်နိုင်ကာ ခရီးသည် ၁၇၀၀၀၀ အား သယ်ယူပို့ဆောင်ပေးမည် ဖြစ်သည်။

ယခု ဆောင်ရွက်မည့်စီမံကိန်းသည် ဒူဘိုင်း၏ သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ကဏ္ဍတွင် တီထွင်ဆန်းသစ်မှု စဉ်ဆက်မပြတ် သယ်ယူပို့ဆောင် နိုင်ခြင်းရှိမှုနှင့် လုံခြုံမှုများရှိကြောင်း ထင်ဟပ်စေမည်ဟု ဒူဘိုင်းအိမ်ရှေ့ မင်းသား ရိုတ်ခဲဟာမာဒန်က ပြောကြား သည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံအချို့၌ လည်း ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှု သက်သာ စေရန်နှင့် နည်းပညာတီထွင်ဆန်းသစ်မှု အဖြစ် ကားပျံများထုတ်လုပ်ရန်နှင့် ကားပျံလေဆိပ်များ တည်ဆောက်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေကြသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာဘာသာပြန် - စိုးသူရ



## ထိုင်းနိုင်ငံ၌ ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုဆိုင်ရာ အခွန်ကောက်ခံမည်

ဗန်ကောက် နိုဝင်ဘာ ၁၃

ထိုင်းနိုင်ငံ ဗန်ကောက်မြို့၌ ယာဉ် ကြောပိတ်ဆို့မှု ကင်းစင်ရေးအတွက် ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှု များပြားသည့်နေရာ များတွင် ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုဆိုင်ရာ အခွန်ကိုကောက်ခံရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက် နေကြောင်း ထိုင်းနိုင်ငံပို့ဆောင်ရေး ဝန်ကြီးဌာနက ပြောကြားခဲ့ကြောင်း ယနေ့ဆင်ဟွာသတင်းအရ သိရသည်။

ယင်းကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့်

ဗန်ကောက်မြို့တော်၏ ယာဉ်သွားလာမှု ဆိုင်ရာတွင် ယာဉ်များပိတ်ဆို့သည့် အခက်အခဲမှ လွတ်ကင်းစေပြီး အဆင်ပြေ ချောမွေ့စေမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုဆိုင်ရာ အခွန်ကောက်ခံရာတွင် အဓိကကောက်ခံ မည့်ဒေသ၊ အခွန်နှုန်းထား၊ ငွေပေးချေ မည့်ပုံစံနှင့် အခွန်ကောက်ခံမှုကြောင့် ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်သည့် နိုင်ငံသားများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝဆိုင်ရာ အကျိုးသက်

ရောက်မှုများကို လေ့လာသုံးသပ်ဆောင် ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီး ဌာန၏ ထုတ်ပြန်ချက်တွင်ဖော်ပြထား သည်။

ယင်းအခွန်ငွေများကို နိုင်ငံသားများ အတွက် မြို့ပတ်ရထားခများ လျှော့ချပေး ခြင်း၊ နိုင်ငံသား၏ နေထိုင်မှုကုန်ကျစရိတ် လျှော့ချခြင်းနှင့် လေထုညစ်ညမ်းမှု တိုက်ဖျက်ရေးလုပ်ငန်းများတွင် သုံးစွဲမည် ဖြစ်သည်။ လေ့လာတွေ့ရှိချက်များအရ ကမ္ဘာတစ်ဝန်းရှိ မြို့တော်များဖြစ်သည့် မီလန်၊ စတော့ဟုမ်း၊ စင်ကာပူနှင့် လန်ဒန် မြို့တို့တွင် ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုဆိုင်ရာ အခွန်ကောက်ခံခြင်းစနစ်ကို အောင်မြင် စွာ ဆောင်ရွက်နေကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ ယာဉ်ကြောပိတ်ဆို့မှုဆိုင်ရာ အခွန်ကောက်ခံသည့်စနစ်နှင့် ပတ်သက် သည့် အကြံပြုချက်များကို ၂၀၂၅ ခုနှစ်ကုန် တွင် အပြီးသတ်ဆောင်ရွက်ရန် ထိုင်းနိုင်ငံ ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ရည်မှန်းထားသည်။

ကိုးကား - ဆင်ဟွာဘာသာပြန် - စိုးသူရ







































### နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက်(၉)ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
  - (က) စစ်မှန်၍စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီစုံဒီမိုကရေစီ စနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်ရေး။
  - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA)ပါအတိုင်း အလေးထား လုပ်ဆောင်ရေး။
  - (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
- ၂။ စီးပွားရေး
  - (က) တိုင်းပြည်သာယာဝပြောရေးနှင့် စားရေရိက္ခာဖူလုံရေးတို့အတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူ တစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင်သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်မီနည်းစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေးကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
  - (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အားကို မထွိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေးဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍ မြှင့်တင်ရေး။
  - (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံ စိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးမြှင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက်အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှုသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည်အထိ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- ၃။ လူမှုရေး
  - (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ၊ အတတ်ပညာ မြှင့်မားတိုးတက်စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြုပညာရှင်များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီသည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်ရေး။
  - (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရှည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံးအကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
  - (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး လုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များအနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသော လူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ်ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

❖ ပညာတတ်နိုင်သားများ အများဆုံးရှိနေသည့် နိုင်ငံများသည် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အမြင့်ဆုံးနိုင်ငံကြီးများအဖြစ် ရပ်တည်နေသည်ကို မျက်ပါးထင်ထင်တွေ့မြင်နိုင်...  
 ❖ “ပညာတတ်” နိုင်ငံသားများဆိုသည်မှာ “အရည်အချင်း” ကို ဆိုလိုပြီး “အများဆုံး” ရှိသည်ဆိုသည်မှာ “အရေအတွက်” ကိုဆိုလို...  
 ❖ မိမိတို့နိုင်ငံသည်လည်း အရည်အချင်းရှိသည့် ပညာတတ်များ အရေအတွက်အများကြီးရှိသည့် နိုင်ငံဖြစ်လာရန် လိုအပ်...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇွန်လ ၂၅ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော မြန်မာနိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ ပညာရေးညီလာခံ (၂၀၂၄) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက် အမှာစကားပြောကြားမှုမှ ကောက်နုတ်ချက်)

### တိုက်စစ်မှူး ဇာဇီကို အငှားချရန် မန်ယူအသင်း ပြင်ဆင်လျက်ရှိ

မန်ယူအသင်းရဲ့ နည်းပြသစ် ရှာဖွေရာတွင် အမော်ရင်ဟာ နည်းပြဟောင်း အဲရစ်တန်ဟက်လက်ထက်က ပြောင်းရွှေ့ကြေး ပေါင် ၃၆ ဒသမ ၅ သန်းနဲ့ ခေါ်ယူထားတဲ့ တိုက်စစ်မှူး ဂျူးဂျူယာဇာဇီကို ဇန်နဝါရီ ဈေးကွက်အတွင်းမှာ အငှားချထားသွားဖို့ ပြင်ဆင်လျက်ရှိတယ်လို့ သိရပါတယ်။

ငါးနှစ်သက်တမ်းရှိစာချုပ်နဲ့ ခေါ်ယူခဲ့တာဖြစ် အသက် ၂၃ နှစ်အရွယ်ရှိ ဇာဇီဟာ နွေရာသီ အပြောင်းအရွှေ့ကာလအတွင်းက မန်ယူအသင်း အနေနဲ့ ပထမဆုံးစာချုပ်ချုပ်ဆိုခေါ်ယူခဲ့တဲ့ ကစားသမားဖြစ်ပြီး အီတလီစီးရီးအေကလပ် ဘိုလော့ဂ်နာ အသင်းမှ ငါးနှစ်သက်တမ်းရှိစာချုပ်တစ်ရပ်နဲ့ ခေါ်ယူခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

မန်ယူအသင်းဟာ အီတလီစီးရီးအေကလပ် ဘိုလော့ဂ်နာအသင်းမှာ လုပ်ခလစာပေါင် ၃၄ ဒသမ ၅ သန်းရရှိနေတဲ့ တိုက်စစ်မှူး ဇာဇီကို ပေါင်နှစ်သန်း ထပ်မံပေးကာ ခေါ်ယူခဲ့တာလည်းဖြစ်ပါတယ်။

စာမျက်နှာ ၂၃ ကော်လံ ၁ သို့ ❖



မော်လမြိုင်-ရန်ကုန် ရထားပြေးဆွဲနေမှုကို တွေ့ရစဉ်။

### မော်လမြိုင်-ရန်ကုန် တန်ဆောင်တိုင်အထူးရထား ထပ်တိုးပြေးဆွဲမည်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၃

တန်ဆောင်တိုင်ရုံးပိတ်ရက်ကာလအတွင်း ခရီးသွားပြည်သူများ အဆင်ပြေစွာသွားလာနိုင်ရေးအတွက် မြန်မာ့မီးရထားက နိုဝင်ဘာ ၁၄ ရက်တွင် ရန်ကုန်-မော်လမြိုင် အဆန်အထူးရထားဖြင့်လည်းကောင်း၊ နိုဝင်ဘာ ၁၇ ရက်တွင် မော်လမြိုင်-ရန်ကုန် အစုန်အထူးရထားဖြင့်လည်းကောင်း လေအိတ်ရထားတွဲဆင်းဖြင့် ပြေးဆွဲပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း မော်လမြိုင်ဘူတာကြီးမှ သိရသည်။

စာမျက်နှာ ၁၅ ကော်လံ ၁ သို့ ❖



ရန်ကုန်ယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် သစ္စာအားမာန်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြစဉ်။

**MNL ယူ-၂၀ လိဂ်ပြိုင်ပွဲတွင် အား/ကာသိပ္ပံ သစ္စာအားမာန်နှင့် ရခိုင်ယူနိုက်တက်အသင်းတို့ နိုင်ပွဲရရှိ**

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၁၃

၂၀၂၄ ရာသီ MNL ယူ-၂၀ လူငယ်လိဂ်ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်(၂၃)ခုတိယနေ့ကို နိုဝင်ဘာ ၁၃ ရက်က ဆက်လက်ကျင်းပရာ အား/ကာသိပ္ပံ၊ သစ္စာအားမာန်နှင့် ရခိုင်ယူနိုက်တက်အသင်းတို့ နိုင်ပွဲရရှိခဲ့သည်။

စာမျက်နှာ ၂၃ ကော်လံ ၁ သို့ ❖

**လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်း အားလျော့သွားပြီ**

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၁၃

ယနေ့မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲ တိုင်းထွာချက်များအရ ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော် အနောက်တောင်ပိုင်းနှင့် ယင်းနှင့်ဆက်စပ်လျက်ရှိသော ဘင်္ဂလားပင်လယ်အော်အနောက်အလယ်ပိုင်း၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံ တမီးနာဒူးလ် မြောက်ပိုင်းကမ်းလွန်နှင့် ယင်းနှင့်ဆက်စပ်လျက်ရှိသော အင်ဒရာပရာဒေ့ရှ်တောင်ပိုင်းကမ်းခြေတို့တွင် ဖြစ်ပေါ်နေသော လေဖိအားနည်းရပ်ဝန်းသည် အားလျော့သွားခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။

မိုး/ဇေ

**ယနေ့ ဖတ်စရာ**

**အာရပ်စော်ဘွားများပြည်ထောင်စု၌ ပထမဆုံးကားပျံလေဆိပ် တည်ဆောက်မည်**

စာမျက်နှာ » ၁၃

**တရားမဝင် စက်သုံးဆီများ၊ ကျောက်စိမ်းများ၊ လုပ်ငန်းသုံးပစ္စည်းများ၊ လူသုံးကုန်ပစ္စည်းများ၊ စားသောက်ကုန်ပစ္စည်းများ၊ လိုင်စင်မဲ့ ဆိုင်ကယ်များနှင့် ယာဉ်များသိမ်းဆည်းရမိ**

စာမျက်နှာ » ၁၄